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Protokół Nr XLIV/10 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu  24 lutego 2010 roku  
o godzinie 15.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
 
Obrady rozpoczęto w dniu 24 lutego 2010 roku o godzinie 15.00. 
Obrady zakończono w dniu 24 lutego 2010 roku o godzinie 17.30.  
W XLIV sesji Rady Miejskiej udział wzięło 13 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska; 
• Skarbnik Gminy Czempiń - Halina Łączna;  
• Sekretarz Urzędu Gminy w Czempiniu – Aleksandra Marciniak;  
• Radca prawny – Roman Hojan; 
• Radni Powiatu Kościańskiego – Bolesław Ratajczak; Arkadiusz Wojciechowski;   
• Kierownik Posterunku Policji w Czempiniu – Dariusz Piotrowski;   
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń. 

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 24 lutego 2010 
roku o godzinie 15.00 otworzył XLIV sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 12 radnych: 11 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na Sekretarza 
obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława Sztukowskiego.  
 

Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XLIV sesji. Do przedłożonego 
porządku obrad: 
 
W dniu 22 lutego 2010 roku Burmistrz Gminy Czempiń złożyła wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad XLIV sesji punktów:  

1. „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
Czempiń na 2010 rok.” w punkcie 6 a porządku obrad;  

2. „Podjęcie uchwały w sprawie dotacji na sfinansowanie prac przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków” w punkcie 6b porządku obrad;  

3. „Podjęcie uchwały w sprawie opłat za korzystanie z komunalnych obiektów 
sportowych.” w punkcie 6 c porządku obrad.   
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Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 12 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad punkt: „Podj ęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Czempiń na 2010 rok.” w punkcie 6 a porządku 
obrad.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 12 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad punkt: „Podj ęcie uchwały w sprawie dotacji na sfinansowanie 
prac przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.” w punkcie 6 b porządku 
obrad.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 12 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad punkt: „Podj ęcie uchwały w sprawie opłat za korzystanie               
z komunalnych obiektów sportowych.” w punkcie 6 c porządku obrad.  

 
Wobec powyższego porządek obrad posiedzenia przedstawiał się w sposób następujący:  

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych.  
5. Wręczenie aktu nadania stopnia awansu zawodowego dla nauczyciela mianowanego.  
6. Sprawozdanie z realizacji inwestycji w 2009 roku. 
6a. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Czempiń na 2010 rok.  
6b. Podjęcie uchwały w sprawie dotacji na sfinansowanie prac przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków.  
6c. Podjęcie uchwały w sprawie opłat za korzystanie z komunalnych obiektów 

sportowych.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia udziałów w Samorządowym Funduszu 

Poręczeń Kredytowych Sp. z o.o. z siedzibą w Gostyniu.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. /„Przebudowa                        

ul. Konopnickiej”/.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. /„Budowa 

chodnika we wsi Borowo – II etap”/.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. / „Przebudowa 

ulic – podkłady geodezyjne, projekty budowlane – ul. Rolna, ul. Malinowa,                       
ul. Wspólna, ul. Łąkowa, ul. Czereśniowa, ul. Śliwkowa, ul. Wiśniowa, ul. Polna,             
ul. Podgórna, ul. Kręta, ul. A. Mickiewicza, ul. F. Chopina, ul. B. Prusa,                              
ul. J. Słowackiego, ul. Sokolnicza, ul. M. Komorowicza, ul. K. Kiełczewskiego,                       
ul. J. Wybickiego, ul. Spółdzielców, część ul. Poznańskie Przedmieście”/. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na 
rok 2011 środków stanowiących fundusz sołecki.  

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania 
nauczycieli oraz zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie aneksu nr 4 do porozumienia międzygminnego z dnia             
7 grudnia 2004r. w sprawie powierzenia gminie Śrem zadania związanego                            
z prowadzeniem schroniska dla bezdomnych zwierząt i ochroną przed bezdomnymi 
zwierzętami, polegającego na rozbudowie i eksploatacji międzygminnego schroniska 
dla bezdomnych zwierząt w Gaju.  
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14. Podjęcie uchwały w sprawie zasad oddawania w dzierżawę lub najem nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Czempiń.  

15. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej w 2009 roku.  
16. Sprawozdanie z pracy Komisji Finansów i Budżetu oraz Spraw Socjalnych Rady 

Miejskiej w Czempiniu w 2009 roku.  
17. Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia Rady 

Miejskiej w Czempiniu w 2009 roku.   
18. Sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa, Działalności Gospodarczej, Prawa                      

i Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska oraz Budownictwa i Spraw 
Komunalnych Rady Miejskiej w Czempiniu w 2009 roku.  

19. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
20. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                 

w okresie międzysesyjnym. 
21.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
22.  Wolne głosy i wnioski. 
23.  Zakończenie sesji.  

 
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z XLIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i nie ma zastrzeżeń co 
do jego treści.  
  
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Przemysław Sztukowski 
nadzorujący sporządzenie protokołu z XLIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu stwierdził, że 
nie ma zastrzeżeń co do jego treści i wnosi do Rady Miejskiej w Czempiniu o przyjęcie go 
bez odczytania.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 12 radnych jednogłośnie przyjęła protokół 
z XLIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 8 stycznia 2010 roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Interpelację zgłosił radny Wojciech Adamski w sprawie wyjaśnienia, czy poczynione 
zostaną odpowiednie kroki zmierzające do uniknięcia w tym roku sytuacji, w której dzieci             
z terenu gminy Czempiń nie zostają przyjęte do przedszkola z powodu braku miejsc.  
 
Do punktu 5 porządku obrad:  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska  wręczyła Akt nadania awansu 
zawodowego dla nauczyciela mianowanego – nauczycielce Gimnazjum im. prof. Stanisława 
Kielicha w Borowie – Pani Justynie Nowakowskiej – Piotrowicz. 
 
Do punktu 6 porządku obrad:  
  
Sprawozdanie z realizacji inwestycji w 2009 roku przedstawiła w formie prezentacji 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska.  
Treść prezentacji stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
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Na posiedzenie przybył radny Aleksander Wieliński, wobec czego Rada Miejska                   
w Czempiniu obradowała w składzie 13 – osobowym.     
 
Do punktu 6a porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy  Czempiń 
na 2010 rok przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez Skarbnika Gminy Czempiń – 
Halinę Łączną, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XLIV/254/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 24 lutego 2010r.             
zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Czempiń na 2010 rok 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnika Gminy Czempiń – Halinę 
Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 6b porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie dotacji na sfinansowanie prac przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Dorotę Lew 
- Pilarską, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XLIV/255/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 24 lutego 2010r.             
w sprawie dotacji na sfinansowanie prac przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Dorotę 
Lew - Pilarską .  
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 6c porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie opłat za korzystanie z komunalnych obiektów sportowych 
przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Dorotę Lew - Pilarską, uwag 
nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 12 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę nr 
XLIV/256/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 24 lutego 2010r. w sprawie 
opłat za korzystanie z komunalnych obiektów sportowych przedstawioną wraz             
z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Dorotę Lew - Pilarską .  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 7 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie zwiększenia udziałów w Samorządowym Funduszu Poręczeń 
Kredytowych Sp. z o.o. z siedzibą w Gostyniu przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez 
Skarbnika Gminy Czempiń – Halinę Łączną, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XLIV/257/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 24 lutego 2010r.             
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w sprawie zwiększenia udziałów w Samorządowym Funduszu Poręczeń 
Kredytowych Sp. z o.o. z siedzibą w Gostyniu przedstawioną wraz                               
z uzasadnieniem przez Skarbnika Gminy Czempiń – Halinę Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 8 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
/„Przebudowa ul. Konopnickiej”/ przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez Skarbnika 
Gminy Czempiń – Halinę Łączną, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XLIV/258/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 24 lutego 2010r.             
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego /„Przebudowa                                    
ul. Konopnickiej”/ przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnika Gminy 
Czempiń – Halinę Łączną.  

 Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 9 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego /„Budowa 
chodnika we wsi Borowo – II etap”/przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez Skarbnika 
Gminy Czempiń – Halinę Łączną, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XLIV/259/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 24 lutego 2010r.             
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego /„Budowa chodnika we wsi 
Borowo – II etap”/ przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnika Gminy 
Czempiń – Halinę Łączną.  

 Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 10 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
/„Przebudowa ulic – podkłady geodezyjne, projekty budowlane – ul. Rolna, ul. Malinowa,             
ul. Wspólna,  ul. Łąkowa, ul. Czereśniowa, ul. Śliwkowa, ul. Wiśniowa, ul. Polna, ul. 
Podgórna, ul. Kręta, ul. A. Mickiewicza, ul. F. Chopina, ul. B. Prusa, ul. J. Słowackiego,            
ul. Sokolnicza, ul. M. Komorowicza, ul. K. Kiełczewskiego, ul. J. Wybickiego,                            
ul. Spółdzielców, część ul. Poznańskie Przedmieście”/ przedstawionej wraz z uzasadnieniem 
przez Skarbnika Gminy Czempiń – Halinę Łączną, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XLIV/260/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 24 lutego 2010r.             
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego /„Przebudowa ulic – podkłady 
geodezyjne, projekty budowlane – ul. Rolna, ul. Malinowa, ul. Wspólna,                     
ul. Łąkowa, ul. Czereśniowa, ul. Śliwkowa, ul. Wiśniowa, ul. Polna, ul. Podgórna, 
ul. Kr ęta, ul. A. Mickiewicza, ul. F. Chopina, ul. B. Prusa, ul. J. Słowackiego,            
ul. Sokolnicza, ul. M. Komorowicza, ul. K. Kiełczewskiego, ul. J. Wybickiego,             
ul. Spółdzielców, część ulicy Poznańskie Przedmieście”/ przedstawioną wraz                 
z uzasadnieniem przez Skarbnika Gminy Czempiń – Halinę Łączną.  
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 Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 11 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 
2011 środków stanowiących fundusz sołecki przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez 
Burmistrz Gminy Dorotę Lew - Pilarską, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XLIV/261/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 24 lutego 2010r.             
w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2011 
środków stanowiących fundusz sołecki przedstawioną wraz z uzasadnieniem 
przez Burmistrz Gminy Dorotę Lew - Pilarską .  
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 12 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 
oraz zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego przedstawionej wraz                       
z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Dorotę Lew - Pilarską, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XLIV/262/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 24 lutego 2010r.             
w sprawie zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania 
nauczycieli oraz zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Dorotę Lew - 
Pilarską .  
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 

Obrady opuścił radny Aleksander Wieliński, wobec czego Rada Miejska w Czempiniu 
obradowała w składzie 12 – osobowym.  
 
Do punktu 13 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie aneksu nr 4 do porozumienia międzygminnego z dnia             
7 grudnia 2004r. w sprawie powierzenia gminie Śrem zadania związanego z prowadzeniem 
schroniska dla bezdomnych zwierząt i ochroną przed bezdomnymi zwierzętami, polegającego 
na rozbudowie i eksploatacji międzygminnego schroniska dla bezdomnych zwierząt w Gaju 
przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Dorotę Lew - Pilarską, uwag 
nie wniesiono.  
 
Burmistrz Gminy Dorota Lew – Pilarska dodała, że ilość psów w schronisku ciągle się 
zwiększa, w roku 2009 wahała się na poziomie od 80 do 100 psów, pomimo prowadzonej 
przez Fundację dr Lucy szeroko pojętej adopcji; w okresie od 1 stycznia do 30 listopada 2009 
roku przyjęto do schroniska 288 psów, z czego oddano do adopcji 230 psów; w ramach 
działalności schroniska odbywa się leczenie chorych zwierząt, obowiązkowe szczepienia 
przeciwko wściekliźnie, regularne odpchlenie i odrobaczenie zwierząt oraz szczepienia 
ochronne przeciwko chorobom wirusowym; we wspomnianym okresie padło w schronisku 
lub zostało poddanych eutanazji 28 psów i były to przypadki niemożliwe do uratowania; 
obecnie trwa budowa kojców zewnętrznych, jak również budowa kojców w budynku starej 
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chlewni. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że koszt utrzymania schroniska w Gaju 
w 2009 roku to: 56 000 zł – usługi weterynaryjne, umowy o pracę – 60 000 zł, karma dla 
zwierząt – 18 700 zł, koszty interwencji w gminach – 11 230 zł; inne koszty – ponad 8 000 zł 
– w sumie koszty utrzymania schroniska to kwota 155 940 zł.    
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 12 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XLIV/263/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 24 lutego 2010r.             
w sprawie aneksu nr 4 do porozumienia międzygminnego z dnia 7 grudnia 2004r. 
w sprawie powierzenia gminie Śrem zadania związanego z prowadzeniem 
schroniska dla bezdomnych zwierząt i ochroną przed bezdomnymi zwierzętami, 
polegającego na rozbudowie i eksploatacji międzygminnego schroniska dla 
bezdomnych zwierząt w Gaju przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Lew - Pilarską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 14 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie zasad oddawania w dzierżawę lub najem nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Czempiń przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez 
Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami – Romana Skrzypczaka, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 12 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XLIV/264/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 24 lutego 2010r.             
w sprawie zasad oddawania w dzierżawę lub najem nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Czempiń przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Kierownika 
Referatu Gospodarki Gruntami – Romana Skrzypczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 15 porządku obrad:  
 
Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej w 2009 roku przedstawił Przewodniczący Komisji 
radny Piotr Wojciechowski.  
Do sprawozdania uwag nie wniesiono.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
Na posiedzenie powrócił radny Aleksander Wieliński, wobec czego Rada Miejska                   
w Czempiniu obradowała w składzie 13 – osobowym.     
 
Do punktu 16 porządku obrad:  
 
Sprawozdanie z pracy Komisji Finansów i Budżetu oraz Spraw Socjalnych Rady Miejskiej                        
w Czempiniu przedstawiła Przewodniczący Komisji radna Elżbieta Grygier.  
Do sprawozdania uwag nie wniesiono.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
  
Do punktu 17 porządku obrad:  
 
Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia Rady Miejskiej                    
w Czempiniu w 2009 roku przedstawił Przewodniczący Komisji radny Aleksander Wieliński.  
Do sprawozdania uwag nie wniesiono.  
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Sprawozdanie stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 18 porządku obrad:  

 
Sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa, Działalności Gospodarczej, Prawa i Porządku 
Publicznego, Ochrony Środowiska oraz Budownictwa i Spraw Komunalnych Rady Miejskiej 
w Czempiniu w 2009 roku przedstawił Przewodniczący Komisji – radny Włodzimierz 
Kuciak.  
Do sprawozdania uwag nie wniesiono.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 19 porządku obrad:  
 
Do przedstawionej na piśmie przez Burmistrza Gminy Czempiń informacji                               
z działalności w okresie międzysesyjnym oraz wykazu zarządzeń, które stanowią załącznik nr  
19 i 20 do niniejszego protokołu:   

1. Radny Maciej Głochowiak poprosił o wyjaśnienie do punktów: 11, 17 i 23 
sprawozdania;  

2. Radna Elżbieta Grygier poprosiła o wyjaśnienie do punktów: 8, 25 i 28 sprawozdania.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła:  

1. do punktu 11 – „Spotkanie z przedstawicielem firmy „ENEOS” w sprawie 
modernizacji oświetlenia” – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że jest 
przygotowany kolejny etap modernizacji oświetlenia w Betkowie, które znajduje się 
w zarządzie Energetyki Poznańskiej – Oddział leszczyński i okazało się, że „inne” 
prawo stosuje Energetyka Września, inne – Energetyka Leszno, dlatego też zostało 
wystosowane odpowiednie pismo do zwierzchnika Oddziału leszczyńskiego                   
o wyjaśnienie, dlaczego dwie jednostki tej samej firmy chcą stosować różne prawo. 
Po tym piśmie i wizycie Dyrektora „ENEOS – u” stanowisko Oddziału 
leszczyńskiego uległo zmianie i zaakceptowano propozycję umowy, jaka od lat jest 
stosowana w przypadku modernizacji oświetlenia.    

2. do punktu 17 – „Spotkanie prezesów klubów sportowych i Dyrektora ZGK                         
z Burmistrzem w sprawie zasad korzystania ze stadionu sportowego przy ulicy 
Kolejowej w Czempiniu” – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że 
zarządzanie stadionem zostało przejęte przez Ginę, w imieniu której zadania te będzie 
wykonywał Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu; spotkanie miało na celu 
uszczegółowienie zasad korzystania z tego obiektu. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że z budżetu gminy Czempiń będzie opłacane: ogrzewanie, 
oświetlenie, woda, ścieki, sprzątanie obiektu, jego remonty, koszenie, utrzymanie 
obiektu w należytym stanie; kluby sportowe będą zobowiązane do ustalania                      
z pracownikiem ZGK czasu korzystania ze stadionu i po stronie użytkujących będzie 
leżało przygotowanie płyty boiska do meczu, a więc wyrysowanie linii, wbicie 
chorągiewek i założenie siatek. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że nie jest 
w tej chwili możliwa do oszacowania wysokość środków potrzebnych do utrzymania 
stadionu, jednakże wydatki będą na bieżąco monitorowane; na stadionie wymagane 
są do przeprowadzenia duże remonty. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że 
podczas spotkania prezesi klubów dostarczyli wymogi, jakie są stawiane klubom dla 
obiektów, na których odbywają się rozgrywki; kluby te wytyczne otrzymały                      
w sierpniu, jednakże w czasie, kiedy użytkowały stadion na dotychczasowych 
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zasadach, żadne  z tych prac nie zostały zrealizowane, tymczasem, aby drużyny 
mogły w rozgrywkach uczestniczyć – wymagania te muszą zostać spełnione do 
września 2010 roku.        

3. do punktu 23 – „Spotkanie robocze z radnym Powiatu kościańskiego w sprawie 
przejęcia dróg powiatowych” – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że 
podczas ostatniej sesji Rady Powiatu kościańskiego podjęto uchwałę o przekazaniu 
utrzymania (sprzątanie i utrzymanie zieleni) dróg powiatowych gminie Czempiń; 
spotkanie miało na celu wyjaśnienie intencji podjęcia tej uchwały, której inicjatorem 
była gmina Czempiń niezadowolona z dotychczasowego utrzymania tychże dróg.     

4. do punktu 8 - „Spotkanie z Dyrektorem Dróg Krajowych i Autostrad oraz 
Burmistrzem Gminy Stęszew w sprawie przebiegu S – 5 przez teren obecnego 
wysypiska śmieci” – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że zgodnie                      
z projektem drogi S - 5 konieczne jest wybudowanie nowego odcinka obecnej drogi 
nr 5 od Wronczyna do Piotrowa, który miałby biec po lewej stronie patrząc od 
Poznania i „zahaczałby” o zamkniętą już kwaterę wysypiska w Srocku; zgodnie                 
z przepisami tego typu inwestycje można przeprowadzać po 50 latach od zamknięcia 
wysypiska, a kwatera ta została zamknięta w roku 2003, dlatego też pierwsza 
propozycja była taka, aby inwestycję tą przenieść na drugą stronę drogi – na teren 
należący do SELEKT – u. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że jako 
Przewodnicząca Zarządu Związku nie wyraziła zgody na takie rozwiązanie, ponieważ 
na marne poszłyby dwuletnie prace nad uzyskaniem pozwolenia na budowę zakładu 
recyclingu, cała procedura musiałaby zostać przeprowadzona od początku; musiałby 
ulec zmianie projekt techniczny budowy drogi nr S5 od Wronczyna do granicy gminy 
Śmigiel, ponieważ zmieniłyby się łuki na przebiegu całej trasy. Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska poinformowała, że w wyniku spotkania postanowiono, że firma 
budująca S5 rozezna możliwość wywiezienia kwatery zamkniętego wysypiska, 
ponieważ jest to najtańszy i najszybszy do przeprowadzenia sposób rozwiązania tej 
sytuacji, który nie będzie rodził zbyt dużych skutków ekonomicznych.       

5. o punktu 25 – „Spotkanie z Prezesem firmy Aquanet w Poznaniu” – Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska wyjaśniła, że zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w Czempiniu została 
upoważniona do prowadzenia rozmów z Aquanetem; Prezes firmy poprosił                      
o przekazanie przez gminę informacji na temat stanu i ilości sieci wod.  - kan. leżącej 
na terenie gminy Czempiń; informacje takie zostały przekazane przez ZGK, 
natomiast, mimo dwukrotnych monitów, informacji nie podała firma „EKO – 
TECH”; celem spotkania było uszczegółowienie, jak dalej w tej sytuacji będzie 
wyglądała współpraca;    

6. do punktu 28 – „Spotkanie z geodetą powiatowym w sprawach programu INET oraz 
budynku przy ul. Kolejowej 5” – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że 
celem spotkania było omówienie dalszych losów budynku przy ul. Kolejowej nr 5, 
którym gmina nie jest zainteresowana, Policja również ,dlatego też prawdopodobnie 
budynek ten przejdzie w zarząd Starostwa, zaś program INET dotyczy map 
geodezyjnych Powiatu kościańskiego, z programu tego mogą korzystać gminy                  
i dokonywać wydruków map.     

 
Do punktu 20 porządku obrad:  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
w okresie międzysesyjnym:  
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1. reprezentował Radę Miejską w Czempiniu podczas: Spotkania Noworocznego na 
zaproszenie władz gminy Kościan; Spotkania Noworocznego na zaproszenie 
Marszałka Województwa i Wojewody Wielkopolskiego w Poznaniu,  

2. brał udział w II sesji Młodzieżowej Rady Miejskiej w Czempiniu; 
3. zorganizował w dniu 22 lutego 2010 roku wspólne posiedzenie komisji Rady 

Miejskiej w Czempiniu; 
4. wpłynęło pismo Prezesa Klubu Sportowego „AS” w Czempiniu – stanowi załącznik nr 

21 do niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że                
w odniesieniu do zapytania, jak Rada Miejska w Czempiniu rozumie pojęcie „sportu 
kwalifikowanego” – Rada Miejska w Czempiniu rozumie to pojęcie dokładnie tak, jak zostało 
ono określone w uchwale podjętej przez Radę, to jest: przez sport kwalifikowany należy 
rozumieć jako określoną w art. 3 punkt 3 i 4 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o sporcie 
kwalifikowanym (Dz. U. Nr 155, poz. 1298 z późn. zm.) formę aktywności człowieka 
związaną z uczestnictwem we współzawodnictwie sportowym, jako indywidualnej lub 
zbiorowej rywalizacji osób zmierzających do uzyskania właściwych dla danej dyscypliny 
sportu rezultatów, stanowiącej współzawodnictwo organizowane lub prowadzone w tej 
dyscyplinie sportu przez polski związek sportowy lub podmioty działające z jego 
upoważnienia. Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz 
podkreślił, że należy przez to rozumieć aktywność sportową młodzieży, czego 
potwierdzeniem jest stanowisko Ministra Sportu i Turystyki, który wskazuje, że sport 
profesjonalny jest rodzajem sportu wyczynowego uprawianym w celach zarobkowych, 
natomiast sport kwalifikowany jest formą aktywności człowieka związaną z uczestnictwem 
we współzawodnictwie sportowym, stanowiącym współzawodnictwo organizowane lub 
prowadzone w tej dyscyplinie sportu przez polski związek sportowy lub podmioty działające 
z jego upoważnienia; zatem uprawianie sportu kwalifikowanego nie musi się wiązać                          
z jakąkolwiek działalnością zarobkową, nie jest ograniczone do współzawodnictwa jedynie na 
najwyższych szczeblach, a także w tej formie aktywności człowieka uczestniczy również 
młodzież biorącą udział w rozgrywkach i zawodach sportowych. Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że uchwała w sprawie sportu 
kwalifikowanego musi być również zgodna z zapisami ustawy o pożytku publicznym                      
i wolontariacie, jak również przepisami dotyczącymi finansów publicznych.       
 
Do punktu 21 porządku obrad:  
 
W odpowiedzi na interpelację radnego Wojciecha Adamskiego w sprawie wyjaśnienia, czy 
poczynione zostaną odpowiednie kroki zmierzające do uniknięcia w tym roku sytuacji,                  
w której dzieci  z terenu gminy Czempiń nie zostają przyjęte do przedszkola z powodu braku 
miejsc, Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Czempiniu Renata Skrobała wyjaśniła, że 
do Przedszkola nie zostały przyjęte dzieci 2, 3 i 4 – letnie, w sumie 39 dzieci, do Przedszkola 
nie przyjmuje się dzieci 2 – letnich, zaś wniosków o przyjęcie dzieci w tym wieku było 33. 
Dyrektor Renata Skrobała wskazała, że zostało złożonych 18 odwołań i została utworzona 
„kolejka” oczekujących, w tej chwili na przyjęcie oczekuje 10 dzieci, ponieważ rodzice dzieci 
5 – letnich zdecydowali o ich zapisaniu do szkoły w wieku 6 lat. Dyrektor Renata Skrobała 
wskazała, że rozwiązaniem tego problemu jest zachęcenie rodziców dzieci 6 – letnich, 
których w Przedszkolu jest 43% do posyłania dzieci do szkoły w tym wieku. Dyrektor Renata 
Skrobała wskazała, że do Przedszkola muszą być również przyjmowane dzieci w wieku 5 lat, 
ponieważ warunkiem posłania ich do szkoły jest roczny staż w przedszkolu. Dyrektor Renata 
Skrobała wskazała, że na 253 dzieci w Przedszkolu – około 200 to dzieci 5 i 6 letnie. 
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Dyrektor Renata Skrobała poinformowała, że w ramach współpracy ze Szkołą Podstawową  
w Czempiniu na jutro zostało zaplanowane spotkanie rodziców, którzy mogliby posłać 
dziecko 6 – letnie do szkoły; podobne spotkania odbyły się również w Przedszkolu i rodzice 
byli zachęcani do posyłania dzieci do szkoły. Dyrektor Renata Skrobała wskazała, że 
przejście dzieci 6 – letnich do szkoły zwolni miejsca dla dzieci młodszych; gdyż obecnie                    
w Przedszkolu jest 88 dzieci 6 – letnich. Dyrektor Renata Skrobała wskazała, że obowiązek 
posyłania do szkoły dzieci 6 – letnich będzie od roku 2012. Dyrektor Renata Skrobała 
wskazała, że aby uniknąć sytuacji, w której do Przedszkola są przyjmowane dzieci spoza 
gminy Czempiń, zwróciła się do Burmistrz Gminy Czempiń o umożliwienie sprawdzenia 
meldunku dzieci na terenie gminy Czempiń.          
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska wskazała, że spotkania dla rodziców               
z Dyrektorami szkół podstawowych z terenu gminy Czempiń mają się również odbyć                    
w innych szkołach, aby zachęcić rodziców do posłania dzieci do szkół wcześniej. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że gdyby rodzicom zależało na oddaniu dziecka do 
przedszkola, to była taka możliwość, ponieważ miejsca w przedszkolu były w oddziałach             
w Jarogniewicach i Starym Gołębinie, jednak rodzice z takiej ofert nie skorzystali.  
 
Do punktu 22 porządku obrad:  
   
W wolnych głosach i wnioskach: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wracając do 
uchwały Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie sporu kwalifikowanego wyjaśnił, że 
procedura przekazywania uchwały do publikacji wygląda w sposób następujący: po podjęciu 
uchwały przez radę, burmistrz jest zobowiązany w ciągu 7 dni przekazać ją Wojewodzie, 
który ma 30 dni na sprawdzenie zgodności z prawem zapisów uchwały i dalej przekazanie jej 
do publikacji. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że w przypadku tej uchwały, po jej 
podjęciu w dniu 2 grudnia 2009 roku, 8 grudnia 2009 roku została przekazana do Nadzoru 
prawnego Wojewody wielkopolskiego, który nie wniósł do niej zastrzeżeń i przekazał ją do 
publikacji; nastąpi ona w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego nr 37, na 
opublikowanie, którego oczekujemy, ponieważ obecnie opublikowany został Dziennik nr 33. 
 
Radny Augustyn Szymczak poprosił radnych powiatu kościańskiego o udzielenie odpowiedzi 
na pytanie, czy w 2010 roku przewiduje się inwestycje na drogach powiatowych znajdujących 
się na terenie gminy Czempiń – szczególnie droga Czempiń – Racot.  
 
Sołtys Betkowa – Eugeniusz Pawlak podziękował Burmistrz Gminy Czempiń za sprawne 
akcje odśnieżania Betkowa podczas zimy, jednocześnie wskazując, że po pierwszych 
roztopach widać, w jak złym stanie znajdują się drogi we wsi, dlatego prosi o utwardzenie 
tłuczniem w miarę możliwości najgorszych dróg w Betkowie. 
 
Sołtys Nowego Gołębina – Augustyn Jurga ponowił prośbę o wycięcie drzew przy parku              
w Gorzyczkach. 
 
Prezes UKS „AS” – Marian Kłos podziękował za odczytanie pisma skierowanego do 
Burmistrz Gminy Czempiń; jednocześnie wskazał, że kluby działają od stycznia, zaś konkurs 
zostanie przez gminę ogłoszony najwcześniej w kwietniu, czyli wtedy klub będzie miał 
pieniądze. Prezes UKS „AS” – Marian Kłos poinformował, że Zarząd UKS „AS” podjął 
wstępną decyzję, że jeśli za dwa tygodnie nie będzie ogłoszony konkurs, to klub wycofa się          
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z rozgrywek. Prezes UKS „AS” – Marian Kłos podkreślił, że juniorzy Klubu są na trzecim 
miejscu w okręgu leszczyńskim województwa wielkopolskiego, dlatego nie wyobraża sobie, 
że dojdzie do takiej sytuacji. Prezes UKS „AS” – Marian Kłos wskazał, że jeżeli sport 
kwalifikowany jest problemem, to należało stworzyć tą uchwałę trzy miesiące wcześniej, nie 
byłoby problemu, byłoby to załatwione. Prezes UKS „AS” – Marian Kłos podkreślił, że jest 
obecnie problem, ponieważ w marcu rozpoczynają się biegi przełajowe, w których startuje 
Mateusz Maik, który ma szanse wystartować w Mistrzostwach Świata w dniu 28 marca 2010 
roku, jednakże Klub nie ma na to środków własnych. Prezes UKS „AS” – Marian Kłos 
wskazał, że Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu przedstawił jedno stanowisko 
dotyczące sportu kwalifikowanego, jednakże należałoby odczytać również inne opinie.  
Prezes UKS „AS” – Marian Kłos poprosił o wyjaśnienie, jak będą wyglądały zasady 
odpłatności za halę sportową w Borowie, ponieważ jeśli w UKS „AS” trenuje sześć grup, to 
okaże się, że przy odpłatności 50 zł za godzinę, Klub będzie musiał zapłacić za jedno 
popołudnie 300 zł. Prezes UKS „AS” – Marian Kłos poprosił o wyjaśnienie, czy kluby 
sportowe też będą płacić za korzystanie z hali.  
 
Pan Andrzej Jankowski wyraził pogląd, że: „dziwne to jest, że czempiński klub w Czempiniu 
będzie tyle samo płacił, co inne – zewnętrzne; gdzie promocja tej sali, bo cena, która teraz jest 
– zakładam, że wszystkie inne sale pozostałe mają taką samą, więc jak już tam pozajmowali, 
nie wiem, kto zechce tak chętnie przyjść, poza klubami czempińskimi”. Pan Andrzej 
Jankowski wskazał, że w gminie Kościan odpowiednia uchwała została podjęta już                      
w czerwcu zeszłego roku i zapewniono w ten sposób płynność finansową klubom.                               
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wyjaśnił, że 
uchwałę dotyczącą sportu kwalifikowanego podejmuje się w terminie zbliżonym do uchwały 
budżetowej, dlatego, że ustala się wówczas wysokość środków finansowych na następny rok. 
Przewodniczący Krzysztof Sankiewicz wskazał, że w roku 2008 w podobnym czasie podjęto 
uchwałę o współpracy z organizacjami pozarządowymi, która co prawda ma inny tryb 
ogłaszania, jednakże nie podejmowano jej wcześniej aniżeli w grudniu.  
 
Burmistrz Gminy Czempin Dorota Lew – Pilarska wskazała, że przy każdej okazji spotkania 
z Prezesem Klubu UKS „AS”, prosi go, aby zapoznał się z ustawą o stowarzyszeniach, 
jednakże jej prośby nie przynoszą skutku, ponieważ do dnia złożenia pisma, ani do dnia 
dzisiejszego – u Prezesa są elementarne braki wiedzy z ustawy o stowarzyszeniach. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska wskazała, że do roku 2003 kluby sportowe były finansowane inaczej 
niż wcześniej – nie było ogłaszanych konkursów, a jedynie w budżecie gminy wydzielano 
środki na działalność klubów. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, że w 2003 
roku uchwalono ustawę o pożytku publicznym i wolontariacie i na jej podstawie gminy 
ogłaszały konkursy i zamawiały u stowarzyszeń usługę w postaci wykonania zadania, które 
należy do gminy. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że pracownicy Urzędu Gminy 
w Czempiniu brali udział w wielu szkoleniach dotyczących ogłaszania konkursów, 
rozliczania dotacji. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, że w 2005 roku została 
uchwalona ustawa o sporcie kwalifikowanym, żeby uszczegółowić i odróżnić działalność 
realizowaną na zamówienie gminy w oparciu o ustawę o pożytku i wolontariacie oraz                  
w ramach ustawy o sporcie kwalifikowanym. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że   
z ustawy o pożytku publicznym i wolontariacie nie powinniśmy finansować żadnych 
rozgrywek, w których biorą udział zawodnicy klubów, którzy mają opłacone licencje, karty 
zawodnicze, dlatego też należy finansować taką działalność w oparciu o przepisy ustawy             
o sporcie kwalifikowanym. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że Burmistrz nie ma 
obowiązku ogłaszania konkursu w określonym czasie – na przykład w styczniu czy w lutym; 
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ponieważ Burmistrza zamawia w klubie sportowym usługę i może zrobić to również                   
w czerwcu lub lipcu,  w zależności od tego, kiedy taka usługa jest konieczna do wykonania. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przytoczyła treść ustawy o stowarzyszeniach, która mówi, 
że: „stowarzyszenie jest dobrowolnym, samorządnym, trwałym zrzeszeniem o celach 
niezarobkowych. Stowarzyszenie samodzielnie określa swoje cele, programy działania                  
i struktury organizacyjne oraz uchwala akty wewnętrzne dotyczące jego działalności. Majątek 
stowarzyszenia powstaje ze składek członkowskich, darowizn, spadków, zapisów, dochodów 
z własnej działalności, dochodów z majątku stowarzyszenia oraz z ofiarności publicznej. 
Stowarzyszenie, z zachowaniem obowiązujących przepisów, może przyjmować darowizny, 
spadki i zapisy oraz korzystać z ofiarności publicznej, stowarzyszenie może prowadzić 
działalność gospodarczą, według ogólnych zasad określonych w odrębnych przepisach. 
Dochód z działalności gospodarczej stowarzyszenia służy realizacji celów statutowych i nie 
może być przeznaczony do podziału między jego członków, stowarzyszenie może 
otrzymywać dotację według zasad określonych w odrębnych przepisach”. Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska wskazała, że odrębne przepisy to właśnie ustawa o pożytku publicznym                           
i wolontariacie, jak również ustawa o sporcie kwalifikowanym, w których jasno określono 
kiedy i na jaki cel stowarzyszenie może środki otrzymać. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
podkreśliła, że nie jest zadaniem gminy zapewniania płynności finansowej klubom, jest to 
kompetencja zarządu stowarzyszenia. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przyznała, że 
publikacja uchwały Rady Miejskiej w Czempiniu trwa dość długo, niemniej jednak gmina nie 
ma na to wpływu. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że do 2009 roku gmina 
Czempiń udzielała dotacji dla stowarzyszeń na podstawie uchwały o pożytku publicznym               
i wolontariacie, jednakże jak każda gmina podlega kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej 
i takowa miała miejsce na przełomie roku 2008 i 2009; w zaleceniach pokontrolnych zostały 
wyartykułowane uwagi co do sposobu przekazywania dotacji przez Gminę Czempiń. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że nie może działać niezgodnie z prawem, 
ponieważ za naruszenie dyscypliny finansów publicznych odpowiada jako osoba fizyczna,              
a nie burmistrz gminy i karę ponosi z własnej kieszeni. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że konkursy są przez gminę Czempiń ogłaszane 
zarówno na podstawie ustawy o pożytku publicznym i wolontariacie, jak również na 
podstawie ustawy o sporcie kwalifikowanym i na jej prośbę pracownik Urzędu Gminy                  
w Czempiniu skontaktował się telefonicznie z Prezesem Klubu „SPORTOWIEC” Borowo – 
Panią Beatą Itkowiak oraz z  Prezesem UKS „AS” Panem Marianem Kłosem prosząc                    
o rozdzielenie środków, które są klubom potrzebne w ramach obu ustaw, ponieważ w obu 
klubach są drużyny dzieci i młodzieży, które nie biorą udziału w rozgrywkach –                          
w „SPORTOWCU” są to siatkarze, a w UKS „AS” są to Orliki. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wskazała, że Prezes „SPORTOWCA” „od ręki” przekazał informację o wysokości 
środków, jakie potrzebuje na organizację treningów piłki siatkowej, natomiast Prezes UKS 
„AS” nie potrafił w terminie takiej informacji przekazać. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, że wobec takiej sytuacji został ogłoszony konkurs na działalność w ramach ustawy 
o pożytku publicznym i wolontariacie – 14 000 zł na organizację treningów piłki siatkowej; 
2 000 zł na zajęcia wędkarskie dla dzieci i młodzieży, 3 500 zł na treningi piłki nożnej                  
w Piechaninie, 4 000 zł na treningi piłki nożnej w Srocku Wielkim, 5 000 zł na spotkanie 
chóralne.  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że pozostałe zadania zostaną ogłoszone                         
w konkursie w oparciu o ustawę o sporcie kwalifikowanym, ponieważ zawodnicy klubów 
posiadają licencje i biorą udział w rozgrywkach i nie można tej działalności finansować                 
w oparciu o ustawę o pożytku publicznym i wolontariacie.             
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Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreślił, że gmina nie daje pieniędzy na funkcjonowanie 
klubów, a jedynie zamawia usługę i jeśli stowarzyszenie chce, to w konkursie startuje, a jeśli 
uważa, że zadanie przekracza jego umiejętności i możliwości, to w konkursie nie uczestniczy.   

Prezes UKS „AS” – Marian Kłos wskazał, że reprezentuje 15 – osobowy Zarząd UKS „AS”. 
Prezes Marian Kłos wskazał, że nie był w stanie w tak krótkim czasie podzielić środków 
finansowych na działalność w ramach ustawy o sporcie kwalifikowanym i w ramach ustawy  
o pożytku publicznym i wolontariacie, ponieważ należało to zrobić uczciwie i zgodnie                   
z prawem. Prezes Marian Kłos podkreślił, że to on od dwóch miesięcy prosi o wyjaśnienie 
kwestii sposobu przekazywania środków dla klubów sportowych w oparciu o ustawę                       
o sporcie kwalifikowanym. Prezes Marian Kłos wskazał, że Zarząd UKS „AS” działa 
społecznie dla dobra gminy Czempiń i niektóre sprawy „załatwia za gminę”, jako Klub 
wysłali 1000 dzieci na pływalnię za darmo, „a to należy do obowiązków gminy – niestety”;  
w 2009 roku zorganizowali trzy obozy. Prezes Marian Kłos wskazał, że nie można zarzucać 
klubowi, że chce coś złego zrobić, ponieważ „chce to, co się należy nam jako 
stowarzyszeniu”. Prezes Marian Kłos zauważył, że może dojść do sytuacji, że rozgrywek nie 
rozpocznie również LZS Głuchowo, czy Czempiński Klub Sportowy HELIOS i UKS „AS”. 
Marian Kłos wyraził obawy, że takie działanie doprowadzi do upadku sportu w gminie 
Czempiń, ponieważ widzi, że dla działania Zarządu UKS „AS” „nie ma zrozumienia”.     

Pan Andrzej Jankowski wyraził pogląd, że: „jestem troszeczkę zdziwiony i zdumiony pana 
postawą, panie przewodniczący, bo dwa lata temu pan wiedział, jakie są problemy, jak się 
rozpoczyna zajęcia; szukamy pieniędzy, żeby do tych różnych konkursów przystąpić i wie 
pan, że początek roku jest ciężki dla wszystkich stowarzyszeń, wszystko pan to wie, a pan 
ucieka od odpowiedzi i jeszcze pan próbuje dolewać oliwy do ognia, dlaczego?”. Pan Andrzej 
Jankowski wskazał na przykład OBRY Kościan, która już w chwili obecnej wie, jakimi 
środkami dysponuje na obecny rok, tymczasem grający w klubie „HELIOS” zawodnicy nie 
wiedzą, czy będą środki na ich grę, czy w inny sposób będą musieli zagospodarować swój 
czas.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że ma 
bardzo duży szacunek dla działaczy klubów i nie neguje w żaden sposób działalności 
stowarzyszeń, jednakże działacze stowarzyszeń muszą uświadomić sobie fakt, iż żadna gmina 
w Polsce nie utrzymuje klubów sportowych, bo nie ma takiego prawa. Przewodniczący 
Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że gmina ogłasza konkurs na zadanie, jeśli robi to w oparciu 
o ustawę o pożytku publicznym i wolontariacie i konieczne jest, żeby w uchwale budżetowej 
podać wysokość środków na realizację tychże zadań. Przewodniczący radny Krzysztof 
Sankiewicz podkreślił, że ani Burmistrz, ani Rada Miejska w Czempiniu nie zaniechali w tym 
roku żadnego z działań, które do nich należało. Przewodniczący radny Krzysztof Sankiewicz 
podkreślił, że zachowane zostały wszelkie procedury i działania zostały podjęte zgodnie                
z prawem. Przewodniczący Krzysztof Sankiewicz wskazał, że opóźnienie leży po stronie 
służb wojewody, które tak dużo czasu potrzebują na publikację dziennika zawierającego 
naszą uchwałę. Przewodniczący Krzysztof Sankiewicz wskazał, że cała Rada Miejska jest 
przychylna rozwojowi sportu na terenie gminy Czempiń.  
 
Radny Maciej Głochowiak w odniesieniu do słów Prezesa UKS „AS Mariana Kłosa 
dotyczących korzystania z hali sportowej w Borowie – wskazał, że wynika z nich, że UKS 
„AS” chciałby mieć monopol na korzystanie z hali sportowej. Radny Maciej Głochowiak 
wskazał, że na pewno będą również inni chętni do korzystania z hali sportowej, a zważywszy 
na korzystanie z niej przez szkoły do godziny 17.00, nie pozostanie już zbyt wiele czasu dla 
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innych. Radny Maciej Głochowiak podkreślił, że hala sportowa ma służyć klubom 
sportowym, jednakże trzeba pamiętać, że nie została tylko po to wybudowana. 
 
Radny Powiatu kościańskiego Bolesław Ratajczak w odpowiedzi na pytanie zadane przez 
radnego Augustyna Szymczaka wyjaśnił, że w budżecie Powiatu kościańskiego na 2010 rok 
nie została ujęta realizacja inwestycji polegającej na remoncie drogi z Czempinia do Racotu, 
niemniej jednak ze Starostą powiatu oraz radnymi Powiatu kościańskiego została ustalona 
zasada, że w 2010 roku będą realizowane inwestycje na terenie gminy Czempiń, trzeba 
natomiast wytypować te inwestycje, które są gminie najbardziej potrzebne. Zdaniem radnego 
Bolesława Ratajczaka wytypowanie tych inwestycji, które są najbardziej potrzebne jest 
zadaniem władzy wykonawczej gminy, czyli Burmistrz Gminy Czempiń. Radny Bolesław 
Ratajczak wskazał, że jest również użytkownikiem tej drogi i nieraz już zgłaszał jej zły stan 
Staroście Powiatu kościańskiego.  
Radny Bolesław Ratajczak w odniesieniu do sporu dotyczącego konkursu na realizację zadań 
z zakresu sportu w gminie Czempiń wyraził pogląd, że: „Też tak do końca nie jest, jak władza 
tej gminy wypowiada się na temat tego sporu. Otóż, musimy zdać sobie sprawę, że te 
stowarzyszenia, które powstały i działają na terenie gminy Czempiń, wykonują usługę na 
rzecz gminy Czempiń. To gmina w ustawie ma zapisane, żeby wykonywała zadania                      
w zakresie kultury fizycznej i sportu. Gmina w tej chwili je realizuje poprzez stowarzyszenia  
i nie można mówić panie przewodniczący, jak pan tutaj się wyraził, że wy nie będziecie 
utrzymywać klubów. Przecież musicie o jednym pamiętać państwo – że żaden prezes pełniący 
obowiązki, poświęcający dużo własnego czasu, własnych środków mobilizuje w to 
niejednokrotnie członków swojej rodziny, żeby ten klub działał w sposób należyty.                         
O środkach finansowych, to państwo musicie pamiętać o tym, żeby zabezpieczyć je na te 
zadania, które należą jakby do naszych zadań. Natomiast – w kwestii ukazania się                   
w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego tej uchwały, którą państwo 
podjęliście, ja myślę, że trzeba było podjąć takie działania, żeby w miarę możliwości jak 
najszybciej to się ukazało. Wiem, że takie możliwości są, żeby w Dzienniku Urzędowym 
Województwa takie uchwały, które są ważne dla takich właśnie działań, o których państwo 
mówicie, żeby się ukazały. Ja wiem, że procedura jest długa, kolejka uchwał oczekujących na 
ukazanie się w Dzienniku Urzędowym Województwa jest około dwóch miesięcy, to jest fakt, 
ale są takie uchwały, które poprzez odpowiednie działania idzie przyspieszyć ukazanie się 
takich uchwał w Dzienniku”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał na treść 
ustawy o samorządzie gminnym, która mówi w art. 7, że „Zaspakajanie zbiorowych potrzeb 
wspólnoty należy do zadań własnych gminy, w szczególności zadania własne obejmują 
sprawy – w punkcie 10 – kultury fizycznej i turystyki, w tym terenów rekreacyjnych                        
i urządzeń sportowych.” Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że nie ma w ustawie mowy               
o finansowaniu klubów sportowych.  
 
Radny Wojciech Adamski w odniesieniu do słów radnego Powiatu kościańskiego Bolesława 
Ratajczaka, który wskazał, że „w gminie Czempiń też Powiat będzie realizował inwestycje”, 
pytał: „co znaczy też?”, ponieważ gmina Czempiń należy do tego powiatu. Radny Wojciech 
Adamski wskazał, że za późno na mówienie, o co gmina Czempiń ma się w Powiecie starać, 
ponieważ o tym, że mamy się starać, my wiemy. Radny Wojciech Adamski wskazał, że 
pytanie było: „co zrobiono, jak się starano, że w tym roku będzie to i to zrobione”. Radny 
Wojciech Adamski wskazał, że z tej odpowiedzi wnioskuje, że nic z inwestycji powiatowych 
na terenie gminy Czempiń nie będzie zrobione.  
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Radny Powiatu kościańskiego Bolesław Ratajczak wyjaśnił, że w budżecie Powiatu 
kościańskiego na 2010 rok „nie ma jakby zapisanej żadnej inwestycji na terenie gminy 
Czempiń”. Radny Bolesław Ratajczak podkreślił, że inwestycje będą wykonywane, tylko 
trzeba pamiętać, że Powiat kościański wystąpił z wnioskami o dofinansowanie swoich 
inwestycji i po ogłoszeniu naborów zostaną skierowane wnioski i te inwestycje zostaną 
zrealizowane. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, że taką odpowiedź uzyskał od Starosty 
Powiatu kościańskiego na postawiony mu zarzut, że w budżecie nie ma środków na 
inwestycje na terenie gminy Czempiń.  
 
Radny Powiatu kościańskiego Arkadiusz Wojciechowski potwierdził, że faktycznie taka była 
odpowiedź Starosty kościańskiego na zarzut o braku inwestycji na terenie gminy Czempiń. 
Radny Arkadiusz Wojciechowski wskazał, że niemniej jednak środki na realizację inwestycji 
na pewno się znajdą, jednak musimy wybrać te inwestycje, które są najpilniejsze do 
wykonania.  Radny Arkadiusz Wojciechowski wskazał, że w dniu dzisiejszym złożył pismo 
do Komisji Rolnictwa Rady Miejskiej w Czempiniu, w którym informuje, że zostaną 
wykonane podkłady geodezyjne pod ścieżkę rowerową na trasie Czempiń – Iłówiec.                                        
 
Radny Piotr Wojciechowski w odniesieniu do inwestycji, jaką Powiat kościański wykonał              
w Domu Pomocy Społecznej w Jarogniewicach, wskazał, że przebudowa klombu przed 
budynkiem DPS jest to „sabotaż i za to ktoś powinien – brzydko mówiąc – beknąć”. Radny 
Piotr Wojciechowski wskazał, że dotychczasowe nasadzenia zostały zniszczone, ponieważ 
argumentowano, że należy odkryć pałac. Zdaniem radnego Piotra Wojciechowskiego – 
pieniądze, które wydano na nowy klomb zostały „wyrzucone w błoto”.  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska wskazała, że chciałaby się dowiedzieć od 
radnego Bolesława Ratajczaka, co źle powiedziała przytaczając zapisy ustaw oraz, w którym 
punkcie skłamała. Burmistrz Dorota Krystyna - Lew wyraziła zdziwienie dla wypowiedzi 
Pana Andrzeja Jankowskiego, który legitymuje się wykształceniem prawniczym, a podważa 
wypowiedzi Przewodniczącego, który jasno i wyraźnie w oparciu o przepisy prawa stwierdził, 
że zadaniem gminy nie jest prowadzenie klubów sportowych.  
 
Do punktu 23 porządku obrad:  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu zamknął 
obrady XLIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
Protokołował:                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu  
mgr M. Głucha                                                                                       /-/ Krzysztof Sankiewicz  
Kierownik Referatu Organizacyjnego        
              
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


